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Begroting 2009 en meerjarenbegroting 2010-2012 

 
Voorzitter, collega raadsleden 

Het raadsvoorstel begroting 2009 en de meerjarenbegroting 2010-2012 ligt weer ter 

besluitvorming voor. Een nieuwe opzet. Dit jaar is voor het eerst de programma- en 

productenbegroting samen gevoegd, wat de leesbaarheid ten goede komt. Met dank aan 

degene die dit hebben gerealiseerd. 

Vooral is de leesbaarheid ten goede gekomen doordat de belangrijkste speerpunten zijn 

uitgewerkt, wat per programma is opgesomd.  

 

Voorzitter de begroting die voor ons ligt is er geen van vele verassingen. Enkele 

maanden geleden hebben we de voorjaarsnota vastgesteld en deze diende als uitgangspunt en 

kaderstellend voor deze begroting. 

De meicirculaire is er nu in verwerkt en we mogen niet mopperen. We starten al met een 

positief resultaat n.a.v. de voorjaarsnota en door allerlei meevallers, vooral door de hogere 

uitkering uit het gemeentefonds is er een aanzienlijk overschot. 

Als het zoete in de resterende regeringsperiode nog naar ons toe moet komen, zoals de 

regering heeft beloofd, dan ziet mijn fractie met vertrouwen het begrotingsjaar 2013 tegemoet 

en zal het dreigende tekort hopelijk meevallen.  

Maar, regeren is vooruitzien want zover is het nog niet. In de kerk geldt eerst geloven en dan 

zien. Op het bestuurlijke vlak ligt het anders, eerst zien en dan geloven, dus laat ik het 

vanmiddag maar bij het financiële gedeelte blijven. 

 

Want per slot van rekening gaat het ook om de besteding van het beschikbare geld en 

beleid voor 2009 en de daarop volgende jaren. En zeker in deze onzekere tijd van financiële 

crisis en recessie is alertheid zeker geboden.  

En dat is niet voor niets. Ik ben blij dat door het college de spaarcenten van de gemeente niet 

op een IJslandse bank gestort zijn, want dan denk ik dat we nu met een geheel andere 

begroting en meerjaren begroting zaten. 

 

Toch zit er aan deze financiële crisis en recessie ook een keerzijde. We ontwaken uit 

een hypnose liet de bekende econoom prof.dr. Bob Goudzwaard weten. Anderhalf jaar 

geleden voorspelde hij, dat de financiële klap binnen vijf jaar zou komen. 

Zijn profetische woorden kwamen eerder uit dan hij dacht, maar hij is er niet trots op zo liet 

hij weten. 

Zolang de wereld zich blijft oriënteren op geld als laatste maatstaf, komt het niet goed, 

is er niets geleerd, en zullen de vruchten van de kredietcrisis alleen maar bitter zijn zo 

vervolgt hij zijn betoog in het Reformatorisch Dagblad van afgelopen zaterdag. 

Als we bereid zijn de god van het geld vaarwel te zeggen, als we inzien dat deze crisis 

dieper steekt dan financiële neergang, dan zie we ook de morele dimensie van het geheel. De 

verloren zoon liep vast en kwam tot zichzelf. Dat moet ook de financiële richting voor de 

toekomst zijn aldus Goudswaard. 

Ik neem deze woorden van de leermeester Wouter Bos graag ter harte, omdat naar 

mijn overtuiging daar een grote kern van waarheid in zit. 
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Voorzitter, de aankondiging in het raadsvoorstel programmabegroting 2009 waarin een 

eventuele besteding van het overschot aan de raad zal worden voorgelegd hebben we 

ontvangen en bekeken.  

Gelet op de posten en argumenten die daarbij worden gegeven vindt mijn fractie dit 

logische vervolgstappen. De knelpunten op de B- en C lijst vragen al geruime tijd om 

aandacht en dat het beschikbare budget van 800.000 euro naar 2,4 miljoen verruimd kan 

worden is natuurlijk een goede zaak. 

Waar ik nog wel een vraag bij heb, is het knelpunt over de ontwikkeling van de 

Gemeentewerf, misschien kan de wethouder Ruimte daar iets over zeggen. 

De voorlichtingcampagne voor de minima is een goed streven, maar doen andere 

participerende gemeentes daar ook aan mee?. 

 

Ik heb het al eerder gezegd dat we zitten midden in een financiële crisis en op 

eventuele effecten wordt al gezinspeeld. Dit zal volgend jaar duidelijk worden als de mei 

circulaire verschijnt. Dan wordt duidelijk of de huidige crisis van invloed is geweest. 

 Toch vindt de fractie van de ChristenUnie/SGP dat we daarom nu nog niet op de rem 

moeten gaan staan, maar afwachten wat het wordt. Mocht het tegenvallen, dan geldt dat we 

weer samen de trap af moeten. 

Maar zover is het nog niet en laten we vooral ook tevreden zijn met de perspectieven 

voor de komende jaren. De begroting is sluitend, ook de komende jaren en biedt weer 

voldoende perspectieven voor de gemeentelijke instanties, inwoners van Zeist en 

gesubsidieerde instellingen. 

 

Tijdens de algemene beschouwing gaat het vaak om de centjes, maar er speelt 

natuurlijk veel meer. Het gaat in de beschouwing niet alleen om materiële, maar ook om 

immateriële zaken. 

 

Openbare veiligheid en jeugd: 

Een item dat u elk jaar weer terug vindt in onze bijdrage. Dit vanwege het feit dat wij 

dit zo belangrijk vinden. 

 Met het terugdringen van de jeugdcriminaliteit is vorig jaar een start gemaakt. En dat 

was hard nodig. Zeist scoorde hoog op de landelijke ladder. Door het college is hoog 

ingezet om deze cijfers met 50 procent terug te dringen. Mijn fractie is benieuwd of u 

met dit beleid en inzet op koers ligt. Werkt de sociale en repressieve aanpak al wat uit? 

 Minister Rouvoet stelde onlangs “ik wil investeren in jeugd en gezin”. 

In een artikel in de Volkskrant werd uit zijn mond opgetekend dat “in iedere jongere 

iets moois zit, maar bij een aantal komt dat er niet of moeizaam uit en daarom wil ik 

dat we die jeugd een kans geven.” Ik moest aan dit citaat denken toen de oprichting 

centrum voor jeugd en gezin in mijn gedachte langs kwam en dat uiterlijk in 2011 

gerealiseerd moet zijn. Hoe staat het met de voorbereiding en de realisering daarvan?.  

 Regeren is vooruit zien heb ik zojuist al opgemerkt. Dat geldt ook voor de regionale 

brandweer die in 2010 van start gaat. Toch blijft mijn fractie vinden dat het in 
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navolging van Den Dolder ook in Zeist een afdeling jeugdbrandweer van de grond 

getild moet kunnen worden. Als het in andere omliggende gemeenten wel kan, 

waarom in Zeist dan niet?. 

 

 In het kader van de openbare orde en veiligheid wilt u ook gaan meewerken met de 

bestuurlijke aanpak van de hennepteelt in Zeist. Mijn fractie juicht dit toe, omdat in 

Amersfoort daar al goede resultaten mee zijn bereikt. Regionaal beleid zou het effect 

alleen maar groter maken. 

 

 Huiselijk geweld staat steeds meer in de schijnwerpers, en terecht. Niet geschroomd 

moet worden om de bestuurlijke mogelijkheid van de burgemeester te gebruiken als 

huisverboden opgelegd moeten worden. 

 

OWNDK ( Op weg naar de kern) 

De nieuwe organisatiestructuur krijgt steeds meer gestalte. De kwartiermakers zijn 

benoemd en volgend jaar moet de nieuwe slanke, flexibele en klantgerichte organisatie zijn 

beslag krijgen. Ik hoop dat de slogan van de missie van 2006 “Mensen zich thuis laten 

voelen”ook dan nog steeds geldt. 

De fractie van de ChristenUnie/SGP heeft daar wel vertrouwen in gelet op het MTO ( 

medewerker tevredenheidonderzoek) dat is uitgevoerd waarin de algemene tevredenheid hoog 

scoort. 

Dit blijkt ook uit het laag ziekteverzuim, daarin kan ook het werkklimaat in worden 

afgelezen. 

Regeren en vooruitzien moet niet alleen intern zichtbaar worden, maar vooral extern, naar 

onze burgers. Dat heeft wat mijn fractie betreft prioriteit. 

 

Toch kan niet ontkent worden dat de eerste aanzetten daarvoor zijn gegeven. Het pilot 

burgerschap en Huis ter Heide. Mijn fractie kan zich geheel vinden in de aanpak zoals die is 

opgestart en momenteel handen en voeten gaat krijgen. 

De fractie is zich bewust – met het rapport van Verstand in de hand - dat het woord 

vertrouwen daarin een grote rol speelt. Maar speelt het wantrouwen daarin niet een te grote 

rol. Mijn fractie vindt het jammer dat geboden kansen om te participeren in een kopgroep niet 

worden benut, omdat men kennelijk dan geen kritiek meer kan leveren. 

 

De opstart en participatie met bewoners en buurten, “gemeente Zeist op weg naar 

2030” is een bewijs dat het college aantoont dat men wel degelijk aan de weg timmert om te 

luisteren naar de wensen van de inwoners van Zeist. Dus niet alleen als het gaat over “vandaag 

over morgen”, maar ook in samenspraak hoe Zeist zich verder kan ontwikkelen tussen de 

wegen, spoorlijnen en groengebieden de komende 20 jaar.  

 

WMO 

De WMO krijgt steeds meer een gezicht. Ook publicitair, zoals door de verspreiding 

GEZONDer Zeist. Een prima uitgave. 
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Ook de vestiging van het eerste wijkservicepunt is mogelijk door de WMO. Vanwege 

de vergrijzing is het goed om daar op in te gaan spelen. Er zullen er nog enkele volgen. 

Krijgen die ook allemaal een afzonderlijke rechtspersoon ? 

De vraag die de fractie van de ChristenUnie/SGP er tevens aan vastkoppelt is hoever 

de bijdrage van de WMO reiken als we kijken naar de WMO bijdrage van het 

levensloopbestendig maken van de wijk Kerckebosch. Graag een reactie op beide vragen. 

 

 

Voorzitter, vanwege de tijd nog enkele opmerkingen. 

 De fractie van de ChristenUnie/SGP maakt zich zorgen over de snelle wisselingen van 

bedrijven in het winkelcentrum Belcour. Eén van uw subdoelstellingen is om het 

verblijfsklimaat te vergroten, maar lukt dit met zoveel wisselingen en leegstand? 

 VVV bonnen worden verkocht door medewerkers van Reinaerde zo hoorde ik tijdens 

een bijeenkomst van deze stichting. Prima zaak. Maar hoe zit het met de VVV zelf?. 

Krijgt Zeist nog een aparte VVV of wordt het een “Heuvelrug” geheel? 

 De upgrading van de parkeergarages zijn kennelijk in volle gang omdat dit in 2009 

wordt afgerond. Bij welke parkeergarages is dit al gebeurd? Het is mijn fractie n.l. nog 

niet opgevallen. 

  

 

Tarieven: 

Met de meeste voorgestelde tarieven kan mijn fractie wel uit de voeten. De meeste 

verhogingen zijn eerder afgesproken en soms valt dit mee of tegen. Meevalt in ieder geval de 

verlaging van de reinigingsrechten, maar mijn fractie heeft geen goed gevoel bij de stijging 

van de begraafrechten, vooral ook vanwege de sterke stijgingen in de afgelopen jaren. 

Mijn fractie vraagt zich wel eens af, al lopend door de Zeister winkelstraten en langs de 

uitstalling van de winkeliers van hun producten in de publieke ruimte of daar ook 

precariobelasting over wordt betaald. Wordt daar controle op uitgeoefend?. 

 

 

Slot 

De ChristenUnie/SGP fractie wenst alle ambtenaren, college en raadsleden voor het nieuwe 

begrotingsjaar wijsheid en creativiteit toe. Wij bidden om Gods zegen over al het werk dat 

hier ten dienste van onze gemeenschap wordt gedaan. 

 


